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 3جلسه شماره پنج شنبه : روز برگزاری 09/03/1403تاریخ برگزاری :  10:00ساعت برگزاری :

 لرستان  ، صنایع، معادن و کشاورزیمکان : اتاق بازرگانی نشست مشترک هیات رییسه کمیسیون های تخصصی   موضوع جلسه : 

 دستور کار جلسه

 بررسی مشکلات مالیات در حوزه های مختلف 

 گزارش 

اظهار کرد: عدم اطلاع از قوانین مشکلات عدیده ای را دربحث    موسوی رئیس کمیسیون صنعت و معدن اتاق بازرگانی      

اتاق بازرگانی اگر   :وی با اشاره به تعطیلی برخی واحدهای تولیدی استان، تصریح کرد .آورد مالیات و سایر مباحث به وجود می 

را دراختیار شرکت  تهیه و آن  برای واحدها  به صورت دفترچه حاوی اطلاعات عمومی  را  ای  قرار دهد بتواند جزوه  موسوی   .ها 

کنند، هیچ قانون  در حال حاضر هم تولید کننده مواداولیه هم کارخانه و هم مصرف کننده نهایی مالیات پرداخت می  :ادامه داد

و   مواداولیه  هزینه  تامین  و  مختلف  مسائل  ندارد.  وجود  ترکیبی  مالیات  یا  و  افزوده  برارزش  مالیات  بحث  در  تکمیلی  و  مدون 

رئیس کمیسیون صنعت و معدن   .فشارهای دولت باعث شده است تا تعداد زیادی از واحدهای تولیدی تعدیل نیرو داشته باشند 

تاکید و تصریح کرد: درخصوص ماده   قوانین  بر  بر تعیین قضات مشرف  استانداری  اقتصادی  بازرگانی  بروجرد خیلی    ۱۰۰اتاق 

بالای   و رضایت  کرده  مؤدی    ۸۰خوب عمل  که  است  ایجاد شده  تعاملی  این شهرستان  در  است.  کرده  را جلب  اصناف  درصد 

را مطرح می  مذاکرات صورت می مشکل خود  و  و مشکلات حل می کند  بیشترین  گیرد  بروجرد  که  است  دلیل  به همین  شود، 

  .پرداخت مالیات را در سال داراست

دراواخر بهمن سال گذشته در جلسه تامین شورای استان قرار    صنعت و معدنو هیئت رئیسه کمیسیون  ضجهانگیر عمونا   

های زاگرس نشین صورت بگیرد تا برای سرمایه گدار  بر این شد که یکسری معافیت های مالیاتی برای استان لرستان و استان 

جذابیت و امتیاز مثبتی ایجاد شود تا تمایل به سرمایه گذاری در این مناطق پیدا کند، که این بحث بایستی پیگیری شود.علاوه  

شود گرفته  درنظر  منطق  این  برای  مالیاتی  های  مشوق  یکسری  از   .برآن  مالیات  کاهش  به    ۲۵پیشنهاد  در    ۲۰درصد  درصد 

رقابتی میان شرکت بالابردن حس  باعث  تولیدی  بالابردن خدمات می واحدهای  و  نواوری  و  افزایش کیفیت  ودرنتیجه   .شودها 

ماده   چکهای    ۱۰۰درمورد  صورت  به  پرداخت  ودرصورت  ماهه،  ده  و  یکسان  صورت  به  مالیات  تقسیط  بر  مبنی  خبری  هم 

  .ماه منتشر شده است که خبر بسیار خوبی است ۱۵الکترونیک در 

یکی از مشکلات موجود   .مشکلات کمیسیون ما با سایر صنایع ما تقریبا یکسان هست  کثر:اit  رئیس کمیسیوننایب  جافری  

سال سن دارند و از قوانین و اطلاعات مالیاتی اطلاعی    ۳۰هاست. این افراد عمدتا زیر  برای افراد فارغ التحصیل شده ثبت شرکت 

شوند. کنند و پس از چندسال با مشکلات مربوط به مالیات روبرو می ندارند و برای ادامه روند کار خود اقدام به ثبت شرکت می

ها بر مالیات یکی دیگر از مشکلات کش و قوس شرکت  .لازم است که اطلاع رسانی و اموزش طی دوره های مدون صورت بگیرد

حقوق پرسنل    ۱۴۰۱هایی که در پارک علم و فناوری مستقر هستند. ظاهرا از سال  بر حقوق کارکنان انهاست مخصوصا شرکت 
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قانونی وجود   .واحدهای مستقر در پارک علم و فناوری معاف از مالیات باشد اما در استان هنوز این اتفاق صورت نگرفته است

دارد که اگر کسی ارز آوری کند یا پروژه ای را در خارج از کشور اجرا کند و مالیات را در آن کشور پرداخت کند در ایران معاف  

می  مالیات  آن  و  از  فعالیت  به  اقدام  قانونی  مجرای  افراد در  و  بود  مفید خواهد  بسیار  پیگیری شود  قانون  این  اجرای  اگر  شود. 

 .ارزآوری خواهند کرد 

پژوهش  صندوق  مالی  فناوری  هامدیر  دیده   :استان  و  خیلی  کشور  در  که  صندوقهاست  کوچکترین  از  یکی  ما  صندوق 

درکل کشور صندوقها   .کند دهیم اداره مالیات قبول نمی شود و هرچقدر در اداره مالیات درمورد مسائل و مشکلات توضیح می نمی

که ما شروع به فعالیت کردیم برای   ۹۸به علت عدم قبول اداره مالیات از سال  اما  از پرداخت مالیات برارزش افزوده معاف هستند  

از شرکت افزوده را  ازای دریافت   .ها دریافت کردیم اینکه جریمه نشویم ارزش  بانک در  بانک است و  اینکه ساختار ما مشابه  با 

کند اما ما در صندوق مجبور به دریافت ارزش افزوده از افراد هستیم. حتی درآمدها هم ارزش  تسهیلات ارزش افزوده دریافت نمی

نامه   ما هرچقدر  تسهیلات  اعطای  بر  افزوده  ارزش  برای  اما  نداره  بحثی  و  میکنیم  پرداخت  ما  است  کم  ولی چون  دارد  افزوده 

ما   ۱۴۰۰یکی دیگر از مشکلات این است که برای صندوق ما متاسفانه ارزش افزوده  .نگاری و پیگیری کردیم راه به جایی نبردیم

ما را بررسی کردند که فروش داشتیم و پرونده ما    ۱۴۰۱را بررسی نکردند که اعتبار خرید بالایی داشتیم ولی ارزش افزوده سال  

یکی از دغدغه های ما این است که آیا هزینه   .را به اجرائیات دادند و ما حدود یک ماه درگیر بودیم که این کار صورت نگیرد

های جدید مثل کارخانه نوآوری که تازه تاسیس است با توجه به اینکه ما بودجه دولتی دریافت میکنیم و باید  های معرفی بخش 

  .کند یا نهتمام هزینه ها را توضیح دهیم و سند کنیم، را هم اداره مالیات رد می 

مسئله ی مالیاتی جدیدی که امسال برا بنده وضع   نایب رییس کمیسیون گردشگری و میراث فرهنگی:    :بابک بیرانوند

پیگیری هایی که انجام دادم درنهایت    نویسند مربوط به بنده نیست و مالیات بر اجاره آن را برای بنده می   شده است املاکی که 

نفر که سال   یه  بنده کار می   ۱۳۹۲گفتند که  برای  نفر که  بودن داشته و  یک  به مستاجر  نیاز  پرونده  برای گرفتن  کرده است 

قولنامه ای نوشته و اسم بنده در قولنامه ذکر کرده است و در نهایت کپی آن به دست اداره مالیات رسیده است و برای بنده از  

وقتی سند نیست اما از روی کپی مالیات تعیین شود یکی از ایرادات    ه تا الان مالیات و جریمه ثبت شده است. اینک   ۱۳۹۲سال  

  ۳۰های گردشگری بر مناطق با فاصله ی  موضوع دیگر آقای خاندوزی در جلسه ای قولی مبنی بر معافیت  .اداره مالیات است

کیلومتری بود که بنده عرض کردم استان لرستان آنچنان مکانی در این فاصله برای سرمایه گذاری ندارد و درخواست کم کردن  

که برای صنعت استان لرستان    ۷۰تا    ۶۰های  ساله ی سال   ۱۰شکاف   .ساله هم صحبت کردیم   ۱۰این فاصله را دادم و معافیت  

برای اجرایی   .ساله مالیاتی بدهید. ایشان به صورت شفاهی در جلسه قول را دادند   ۱۰ایجاد شد را در نظر بگیرید و به ما فرجه  

به   تا ما به عنوان بخش خصوصی و دولت  بازرگانی قرار بگیرد  اتاق  اگر در دستور کار  نیاز است که  به پیگیری  شدن این قول 

 عنوان پیشنهاد دهنده این موضوع مطرح و پیگیری شود 

 

 مصوبات جلسه 
 

 ردیف مصوبه اقدام کننده  مهلت انجام 
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                                                                         :دبیر کمیسیون  

                                                         فاطمه یاراحمدی  

 

 

رییسه   یک هفته  هیات 

 کمیسیون 

بصورت   حوزه  هر  مالیاتی  های  چالش  ها  کمیسیون  روسای  گردید  مقرر 

 مکتوب به دبیرخانه کمیسیون ها اعلام کنند . 

۱ 

مقرر گردید مهمترین چالش های مالیاتی توسط فعالین اقتصادی و روسای   روابط عمومی  دو هفته 

 کمیسیون ها  بصورت کلیپ تهیه و تدوین شوند 

۲ 

مقرر گردید  پس از جمع بندی مهمترین موضوعات مطروحه جهت طرح   دبیر کمیسیون  یک هفته 

در جلسه شورای گفتگوی دولت و بخش خصوصی به دبیرخانه شورا ارسال  

 گردد . 

۳ 

 فاطمه یاراحمدی،مونا جهانگیر  خانم ها:

بیرانوند، نقی  بهمن  جافری،سینا    آقایان:  امیر  کرمی،  بیرانوند،رسول  بابک  ارشادی،  موسوی،محمد  احمد 

 حیدری،محمد خورشیدی زاده،کرم حیدری 

حاضرین 

 در جلسه
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